金砖、东盟、澜湄国家中小企业发展研修班项目简介表

	项目名称 
	金砖、东盟、澜湄国家中小企业发展研修班

	承办单位
	云南国际经济技术交流中心

	举办时间
	2021年5月6日至5月21日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	 东盟、澜湄国家
	计划人数
	20人

	培训目标
	结合中国中小企业发展的理论与实践，使学员了解中国和云南省中小企业发展方面的相关经验和面临的问题，并根据所学为所在国中小企业发展建设提出发展建议。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：中小企业管理领域
——工作岗位：中小企业管理人员、企业相关行业人员及政府部门管理人员

——级别、学历学位或其他相关资质要求：司处级

——相关领域工作年限：无

——其他：无

	
	年龄
	不高于各受援国法定退休年龄；

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	学员应具备英语听、说、读、写能力

	
	其 它
	能够下载并使用使用腾讯会议平台（Tencent Meeting或VooV Meeting），并全程按日程安排参与研修班活动 

	培训内容介绍
	1.主要培训课程及内容介绍

（1） 中国国情：由政府官员向学员介绍中国的政治、社会、历史等方面的发展情况
（2） 中国疫情防控经验：主要介绍中国对抗新冠肺炎疫情的措施与现状

（3） 中国“一带一路”倡议的愿景与行动：介绍中国“一带一路”倡议背景下中国中小企业的发展机遇
（4） 云南企业对外投资的风险及其防范分析：介绍云南企业在新时代情况下防范、掌握和处理投资风险的情况和方式等
（5） 中小企业创新及创业实践及典型案例分析：介绍企业在发展过程中的创新和创业实践，并就具体案例进行分析
（6） 中国政府扶持中小企业发展的政策：介绍中国政府扶持中小企业发展的相关政策
（7） 中小企业电子商务理论与实践：介绍中小企业利用电子商务发展的经验
（8） 经济市场化与对外开放背景下中国法律制度构建：介绍经济市场化条件下中国法律层面对中小企业发展的促进作用
（9） 中小企业财务管理：介绍中小企业财务管理的相关经验及创新方式
（10） “一带一路”倡议下中国企业对外投资发展分析：介绍“一带一路”倡议下中国企业对外投资的风险、机遇以及相关经验

（11） 对外投资企业财务管理：介绍企业高效管理财务的经验和方式

（12） 中小企业人力资源管理：介绍中小企业运营过程中的人力资源管理理论与实践经验

（13） 中小企业孵化器运作管理：介绍中小企业孵化器的运作及管理方式
2.专题研讨介绍
（1）与各国学员就中国“一带一路”倡议结合各国发展现状进行专题研讨。

（2）与云南省工商业联合会就云南企业发展状况进行探讨。
（3）与云南宽谷糖业有限公司就企业发展模式进行探讨。
（4）各国学员就（国别）中小企业发展概况进行专题研讨。

（5）就中小企业支持政策、生存状况与发展趋势进行研讨。

（6）学员研修总结交流会。
3.云参观考察介绍
（1）赴昆明贝泰妮生物科技有限公司考察企业运营、企业管理等经验。
（2）赴云南宽谷糖业有限公司进行企业发展、管理考察。

4.主讲人整体情况介绍
（1） 刘萍：云南大学附属医院重症ICU主任医师，曾参与云南云南援鄂医疗队伍，深入湖北抗疫一线奋战的权威医疗专家。
（2） 金国兴：云南财经大学教授、主任。
（3） 林延明：云南省社科院南亚所副所长。
（4） 余泳：云南财经大学海外学院院长、教授。
（5） 于东平：云南财经大学副教授。
（6） 狄波：云南省中小企业服务中心主任。
（7） 冯沙克：云南财经大学教授。
（8） 李红琨：云南财经大学副教授。
（9） 李亚波：云南财经大学副教授。
（10） 陈永飞：云南财经大学教授。

（11） 丁世青：云南财经大学教授。

（12） 余年生：昆明理工大学教授。

（13） 李来孺：云南财经大学海外学院副院长、教授。
5.学员需准备的材料
为方便与中国专家的交流，请准备好研修主题相关的交流材料，如：①包括专业和所在单位的自我介绍；②本国企业对外开展合作的情况；③本国中小企业发展领域的现状及存在的问题；④与中国的合作基础和展望等。

6.评估

   给学员发放和回收评估表，对研修班整体和授课进行评估。

	举办地点
	云南省昆明市
	（云）参观考察城市
	云南省昆明市

	备注
	1.遵守研修班的相关规定并履行相应的义务。
2.保证研修班进行期间网络情况的稳定，严格遵守研修班日程安排。

	承办单位简介
	云南国际经济技术交流中心（以下简称中心）自2014年获批为商务部国际商务官员研修基地以来已成功承办由商务部主办和云南省政府主办的111期研修班，共培训来自89个发展中国家的2540名各级政府官员(其中部级11人，司局级133人),涉及卫生、经贸、公共管理与社会组织、金融业、农林牧渔业、商务服务业、交通运输和物流业、教育、等多个领域。
云南财经大学海外学院是中心承办该援外培训项目的协办单位，开办硕士及本科两个层面的教育项目。学院致力于培养项目管理专业硕士层次的高级人才，从2015年开始承担商务部援助发展中国家学历学位教育项目，目前已招收培养了4届来自28个国家的97名官员留学生，其中司局级官员2名。

	承办单位联系方式
	联系人：王丹

办公电话：0086-0871-63582819

手机：0086-13678779513

传真：0086-0871-65090505
微信号：13678779513
QQ号：715639300
电子邮件地址：715639300@qq.com


Seminar on SMEs Development for BRICS, ASEAN and Lancang-Mekong Countries
Project Description
	Project Name
	Seminar on SMEs Development for BRICS, ASEAN and Lancang-Mekong Countries

	Organizer
	Yunnan International Center for Economic and Technical Exchanges

	Time
	May 6 – 21, 2021
	Language
	English

	Invited Countries
	ASEAN and Lancang-Mekong Countries
	Planned Number of Participants
	20 participants

	Seminar Objectives
	The Seminar aims to, by combining the theories with practice of SMEs development in China, provide participants with experience and problems that SMEs in Yunnan and other places of China have and face, and put forward suggestions for SMEs development in their respective country.

	Requirements for the Participants
	Professional Background
	- Field or profession: SMEs management
- Position: managerial personnel from SMEs, related enterprises and governmental departments 
- Requirements on level, degree or other relevant qualifications: director-general’s level
- Service years in the related field: None
- Others: None

	
	Age
	Not higher than the mandatory age for retirement in the respective country 

	
	Physical Health
	In good health and able to participate in the online seminar on time

	
	Language Ability
	Fluency in listening, speaking, reading and writing

	
	Others
	Able to download and use the platform of Tencent Meeting (or VooV Meeting) and participate in the seminar activities as scheduled

	Seminar/ Training Course Content
	1. Introduction to the main lectures of the seminar:

(1) China's national conditions: government officer's introduction to China's political, social and historical development

(2) China's experience in epidemic prevention and control: introduction to China's measures and current situations in COVID-19 prevention and control

(3) Vision and action under China's "Belt and Road" Initiative: Chinese SMEs' development opportunities under China's "Belt and Road" Initiative
(4) Risks faced by Yunnan enterprises in foreign investment and risk control: introduction to the situations and methods adopted by Yunnan enterprises to prevent and handle investment risks in the new era
(5) Innovation and entrepreneurial practice of SMEs and typical case analysis: introduction to enterprise innovation and entrepreneurial practice in the development process, and specific case analysis 
(6) China's policies on supporting SMEs development: introduction to China's relevant policies on supporting SMEs development
(7) Theories and practice of E-commerce for SMEs: sharing SMEs experience in using E-commerce  
(8) China's construction of legal system in the context of economic marketization and opening up: introduction to the promotion of China's legal system to SMEs development in the context of economic marketization 

(9) Financial management of SMEs: introduction to the experience and innovations of SMEs financial management 
(10) Analysis on foreign investment of Chinese enterprises under the "Belt and Road" Initiative: introduction to the risks, opportunities and experience of Chinese enterprises' foreign investment under the "Belt and Road" Initiative
(11) Financial management of foreign investment enterprises: introduction to the experience and methods of enterprises' efficient financial management 
(12) Human resources management of SMEs: introduction to the theories and practical experience in SMEs human resources management 
(13) Operation management of SMEs incubators: introduction to the operation and management mode of SMEs incubators
2. Introduction to special symposiums
(1) Special symposium with participants on China's "Belt and Road" Initiative and the development of the respective country
(2) Special symposium with Yunnan Provincial Federation of Industry and Commerce on the development of enterprises in Yunnan
(3) Special symposium with Yunnan Kuangu Sugar Industry Co., Ltd. on the development mode of enterprises
(4) Special symposium with participants on SMEs development (in the respective country)
(5) Special symposium on the supporting policies, existing status and development trend of SMEs
(6) Participants' seminar summary meeting 
3. Introduction to online visit 
(1) Visit to Kunming Botanee Bio-Technology Co., Ltd. to comprehend the experience of enterprise operation and management
(2) Visit to Yunnan Kuangu Sugar Industry Co., Ltd. for enterprise development and management survey

4. Introduction to experts 
(1) Liu Ping: Chief physician of ICU, Affiliated Hospital of Yunnan University, and a prestigious medical expert who joined Yunnan Medical Team to fight against COVID-19 in Hubei Province
(2) Jin Guoxing: Professor and director of Yunnan University of Finance and Economics

(3) Lin Yanming: Vice president of Institute of South Asia, Yunnan Academy of Social Sciences 
(4) Yu Yong: Dean and professor of Overseas School, Yunnan University of Finance and Economics

(5) Yu Dongping: Associate professor of Yunnan University of Finance and Economics

(6) Di Bo: Director of Yunnan Small & Medium Enterprises Service Center

(7) Feng Shake: Professor of Yunnan University of Finance and Economics

(8) Li Hongkun: Associate professor of Yunnan University of Finance and Economics

(9) Li Yabo: Associate professor of Yunnan University of Finance and Economics

(10) Chen Yongfei: Professor of Yunnan University of Finance and Economics

(11) Ding Shiqing: Professor of Yunnan University of Finance and Economics

(12) Yu Niansheng: Professor of Kunming University of Science and Technology

(13) Li Lairu: Vice dean and professor of Overseas School, Yunnan University of Finance and Economics

5. Materials to be prepared by participants
To facilitate communication, please prepare relevant materials on the seminar theme, including: ① A brief introduction to your major and organization you are working for; ② Foreign cooperation of enterprises in your country; ③ Current situations and problems faced by SMEs in your county; ④ Foundation and prospects of cooperation with China

6. Evaluation
An evaluation form will be distributed to the participants to make overall evaluation on the Seminar.

	Host City
	Kunming, Yunnan Province
	Cities to Visit (Online)
	Kunming, Yunnan Province

	Notes
	1. Please obey the requirements of the Seminar and give positive cooperation, if needed.
2. Please ensure stable network connection during the Seminar and follow the schedule. 

	About the Organizer
	Yunnan International Centre for Economic and Technical Exchanges (YICETE), since approved as one of training bases for international business officials by MOFCOM in 2014, has successfully organized 111 seminars sponsored by MOFCOM and People’s Government of Yunnan Province, and has trained 2,540 government officials at various levels from over 89 developing countries (including 11 officials at ministerial level and 133 at director-general level). These seminars involve various fields: hygiene, economy, trade, public management, social organization, finance, agriculture, forestry, animal husbandry, fishery, business service, transportation, logistics and education.
Overseas School of Yunnan University of Finance and Economics (YUFE) is the co-organizer to help YICETE hold the seminars. Offering education programs for both bachelor and master candidates, the School is committed to educating students with project management knowledge at the level of master's degree. In 2015, it started to undertake the academic degree education program offered to developing countries and financed by the Ministry of Commerce. Totally 97 oversea official students from 28 countries, including 2 at director-general level, have been enrolled in the School over the past 4 years.

	Contact Information of the Organizer
	Contact Person: Wang Dan
Office: 0086-0871-63582819

Mobile: 0086-13678779513

Fax: 0086-0871-65090505
WeChat: 13678779513
QQ: 715639300
E-mail: 715639300@qq.com


